
سخنگوی وزارت امور خارجه:

پیشنـویس توافـق ویـن آمـاده شـده
است

بـه گـزارش صـدای تجـارت، سـعید
خطیـبزاده امـروز در نشسـت خـبری
دربــاره آخریــن وضعیــت اتبــاع
ایرانــی در اوکرایــن گفــت:
ــم ــان مقی ــای ایرانی نگرانیه
ً قابـل درک اسـت، اوکرایـن کـاملا
اما به رغم تمامی تلاشهای مفصلی
که در سطح وزارت امور خارجه و
در ســطح ســفارتخانههای مــا در
اوکرایـن و در کشورهـای همجـوار
مثل مجارستان، لهستان و اتریش
داشتیـم، امـا حتـی اگـر چنـد ۱۰
ایرانـی نیـز در جاهـای مختلـف
دسترسی به آنها نباشد و یا در
صفهای طولانی برای ورود به برخی
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از ایــن کشورهــا حضــور داشتــه
باشنـد، بـرای مـا نـاراحت کننـده
است و باید حتماً در اسرع وقت
تلاش کنیـم کـه مشکلاتشـان را حـل

کنیم.

اقدامات انجام شده برای اتباع
ایرانی مقیم اوکراین

وی افـزود: تمهیـدات مختلفـی از
جملــه بیانیههــایی کــه صــادر
کردیـم، مقـدمهای بـود کـه بـه
ایرانیان بگوییم آنهایی که کار
اضطــراری ندارنــد از اوکرایــن
خـارج شونـد، تعـداد انـدکی از
ایرانیـان خـارج شدنـد و بعـد از
آغاز هم جنگ تلاش گستردهای توسط
سـفارت در اوکرایـن انجـام شـد و



تعـدادی از ایرانیـان نیـز خـارج
شدند.

سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح
کـرد: ۳ فـاز را در نظـر گرفتیـم
کـــه فـــاز اول آن، انتقـــال
ایرانیــان از منــاطق جنگــی از
جمله خـارکوف به منـاطق امـنتر
بــود کــه تعــداد ۵۰ نفــر
در خــارکوف در روز آغــاز جنــگ
بـاقی مانـده بودنـد. برخـی از
آنها از خارکوف خارج و به سمت
اسـلواکی حرکـت کردنـد و مـا تلاش
کردیم تا آنها را پیدا کنیم.

خطیـبزاده همچنیـن تصـریح کـرد:
ــیاری از ــایت بس ــفانه شک متأس
ایرانیـــان از صفهـــای چنـــد



کیلومتری برای ورود به لهستان
اسـت کـه مـا در آنجـا ونهـایی را
بـا پرچـم کشورمـان بـرای تسـهیل

امور ایرانیان مستقر کردیم.

از خطـوط قرمـز خـود در مـذاکرات
عبور نمیکنیم

وی همچنین در خصوص آخرین وضعیت
مذاکرات وین نیز گفت: سفر آقای
باقری به تهران همانند بسیاری
از سـفرهایی کـه او داشـت بـرای
انجـام مشورتهـای لازم بـا تهـران

بوده است.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود:
شورای عالی امنیت ملی، راهبری
مـذاکرات را داشتـه و سـفر علـی



ـــات ـــاره موضوع ـــاقری درب ب
باقیمانده است.

خطیــبزاده تصــریح کــرد: برخــی
موضوعات هم باقی مانده است که
دستورالعملهای لازم درباره صحبت
با طرفهای مقابل به آقای باقری
ــان ــفانه همچن ــد. متأس داده ش
طرفهای غربی و آمریکا در مورد
سه موضوع اصلی تصمیم سیاسی خود

را نگرفتهاند.

وی گفت: متأسفانه در سه یا چند
موضوع اصلی همچنان طرفهای غربی
و آمریکـا تصـمیم سیاسـی خـود را

نگرفتهاند.

سخنگوی دستگاه دیپلماسی افزود:



در تمــامی تماسهــا تلاش کردیــم
خطوط قرمز جمهوری اسلامی ایران
و منطق کشورمان برای طرف غربی

روشن شود.

خطیـبزاده تاکیـد کـرد: الان در
نقطـهای هسـتیم کـه ابهـامی بـرای
واشنگتن و اروپا وجود ندارد و
از خطـوط قرمـز خـود هـم عبـور
نمیکنیم و طرفهای غربی بیش از

این مذاکرات را کش ندهند.

وی تاکیــد کــرد: آقــای بــاقری
امـروز صـبح وارد ویـن شـد بـرای
اینکـه مطمئـن شـود مسـائلی کـه
ــا و ــع تحریمه ــه رف ــوط ب مرب
ادعاهـای سیاسـی دربـاره برنـامه
هستهای بوده است رفع شده است و



طی روزهای آتی باید شاهد باشیم
طرف مقابل تصمیم خود را گرفته

یا نگرفته است.

پیش نویسی از توافق آماده شده
است

سخنگوی دستگاه دیپلماسی تصریح
کـرد: پیشنـویس بـه صـورت مشتـرک
آماده شده است و بیش نویسی است
کـه بـالای ۹۷ یـا ۹۸ درصـد آن بـه
صـورت مشتـرک نگـاشته شـده اسـت و
آنچـه کـه بـاقی مانـده اسـت،
مواردی است که باید مرتفع شود.

خطیبزاده اظهار داشت موضوعاتی
در حوزه رفع تحریمها، تضامین و
برخـی ادعاهـای سیاسـی در حـوزه



ــتهای ــای صلح آمیز هس فعالیته
ایـران بایـد در یـک بسـتر مناسـب
آمـاده شـود؛ در ویـن نیسـتیم کـه
توافـق جدیـد کنیـم. توافـق در

۲۰۱۵ انجام شده است.

وی افــزود: مــا و ۱+۴ در ویــن
حضور داریم که مطمئن شویم اگر
آمریکــا میخواهــد بــه برجــام
برگردد که یک شبه این مسیر را
طـی نکنـد و مسـیر راسـتی آزمـایی

برای آمریکا وجود دارد.

خطیبزاده در واکنش به مذاکرات
با آژانس نیز گفت: برخی سوالات
ادعایی میان ایران و آژانس از
ماههـا قبـل موضوعـاتش مطـرح شـده
است. سفر آقای کمالوندی به وین



و یا سفر برخی مقامات آژانس طی
هفتههـای گذشتـه بـه صـورت عـادی

انجام شده است.

وی افــزود: نکــات فنــی آژانــس
شنیـده شـده اسـت. برداشـت مـا،
ماهها قبل این بود که اگر نگاه
فنی به سوالات آژانس باشد تمامی
اینها قابل بسته شدن بود. کما
اینکه وقتی در خصوص دوربینهای
کرج گفت وگوهایی شد، همین مسیر

پیش میرفت.

سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح
کـرد: متأسـفانه برداشتهـا وجـود
دارد که برخی، در مذاکرات فنی
آژانـس دخـالت سیاسـی میکننـد.
پیـام مـا همـواره ایـن بـوده کـه



اجازه دهید آژانس مسئول راستی
آزمایی تعهدات هستهای ایران در

چارچوب فنی بماند.

وی افـزود: ایـران روابـط فنـی
بسیار خوبی را با حفظ بی طرفی
آژانـس همـواره داشتـه اسـت. ایـن
پرونـده در خصـوص برخـی سـوالات
ادعایی باید خیلی پیش تر بسته

میشد.


